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BRMG-KPGiM-III.0012.13.2015 
 

Protokół Nr 15-13/2015 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 22 września 2015 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 
15.00, w sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 15 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Następnie 
zaproponował wniesienie do porządku obrad następujących zmian: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
w sprawie przygotowania projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 
i warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic 
reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 
standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowalnych, z 
jakich mogą być wykonane na terenie Miasta Gdańska - druk nr 410. 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 3.1.? 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za-jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji i będzie go rozpatrywała w punkcie 3.1. 
 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniająca uchwałę RMG w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen 
za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz 
wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych - druk nr 412. 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 3.2.? 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za-jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji i będzie go rozpatrywała w punkcie 3.2. 
 
3. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Waryńskiego 44A w Gdańsku.  

Kto jest za wprowadzeniem tego wniosku w punkcie 4.3.? 
Głosowanie: 
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Komisja 5 głosami za-jednogłośnie przyjęła ww. wniosek pod obrady Komisji 
i będzie go rozpatrywała w punkcie 4.3. 

 
4. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Słowackiego 42 w Gdańsku.  

 Kto jest za wprowadzeniem tego wniosku w punkcie 4.4.? 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za-jednogłośnie przyjęła ww. wniosek pod obrady Komisji 
i będzie go rozpatrywała w punkcie 4.4. 

 
5. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem 
kolejności umieszczonej w wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do 
zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego.   

    Kto jest za wprowadzeniem tego wniosku w punkcie 4.5.? 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za-jednogłośnie przyjęła ww. wniosek pod obrady Komisji 
i będzie go rozpatrywała w punkcie 4.5. 

 
6. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem 
kolejności umieszczonej w wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do 
zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego.   

    Kto jest za wprowadzeniem tego wniosku w punkcie 4.6.? 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za-jednogłośnie przyjęła ww. wniosek pod obrady Komisji 
i będzie go rozpatrywała w punkcie 4.6. 

 
Ponieważ nie było innych uwag do zaproponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – w zakresie działania Komisji - druk 
nr 407 + autopoprawka. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 
rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 408 + autopoprawka. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych projektu 

Programów Operacyjnych do dokumentu „Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju 

Miasta – druk nr 405. 
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Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 

sprawie przygotowania projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i 
warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i 
urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 
jakościowych oraz rodzajów materiałów budowalnych, z jakich mogą być 
wykonane na terenie Miasta Gdańska - druk nr 410. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3.2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniająca uchwałę RMG w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat 
dodatkowych i opłat manipulacyjnych - druk nr 412. 

 
4. Rozpatrzenie wniosków Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego 

użyczenia lokali użytkowych, zlokalizowanych przy: 
 

1) ul. Waryńskiego 45/45A i ul. Słomianej 2 w Gdańsku - na rzecz Towarzystwa 
Profilaktyki Środowiskowej MROWISKO. 
 

2. ul. Brzozowej 3B w Gdańsku - na rzecz Stowarzyszenia Gdański Klub Fantastyki.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 

prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Waryńskiego 44A w Gdańsku. 
 
4. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 

prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Słowackiego 42 w Gdańsku. 
 
5. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie przyznania prawa 

do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności umieszczonej w 
wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu 
socjalnego.   

 
6. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie przyznania prawa 

do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności umieszczonej w 
wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu 
socjalnego.   

Punkty od 3) do 6) przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 
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PUNKT – 1 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – w zakresie działania 
Komisji - druk nr 407 + autopoprawka. Oryginał projektu uchwały - druk nr 407 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 września 2015 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.407.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 407 wraz z 
autopoprawką - w zakresie działania Komisji powiedziała m.in., że w druku 
podstawowym zawiera zmiany dokonane w budżecie miasta Gdańska na rok 
2015 w autopoprawce jest wprowadzane nowe przedsięwzięcie budowa 
przedszkoli modułowych w dzielnicach rozwojowych miasta Ujeścisko i Jasień. 
Każde z przedszkoli będzie na 250 miejsc, koszt jednego przedszkola 5 milionów 
złotych. Jest umowa taka, żeby działalność tych placówek rozpocząć od 1 
września 2016 roku. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 
– w zakresie działania Komisji - druk nr 407 + autopoprawka. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 glosach wstrzymujących 
się – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 407 wraz z autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
Opinia Nr 15-13/145/133/2015 
 
 

PUNKT – 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2015 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 408+ autopoprawka. 
Oryginał projektu uchwały - druk nr 408 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 24 września 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.408.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 408 wraz z 
autopoprawką - w zakresie działania Komisji powiedziała m.in., że projekt 
zwiększa planowane dochody o 20 milionów złotych. Natomiast planowane 
wydatki o kwotę 15 milionów złotych. W tej zmianie przewidziane jest 
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zwiększenie rozchodów o kwotę 1,2 miliona złotych na pożyczkę dla 
Stowarzyszenia Obszar Metropolitalny Gdańsk-Gdynia-Sopot.  
 
Pożyczka będzie wykorzystana w celu zapewnienia płynności finansowej na 
realizację dwóch projektów europejskich tj. „INIS. Integracja i Synergia. 
Strategii Rozwoju Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego na lata 2014-2030 oraz 
Plan gospodarki niskoemisyjnej dla GOM. Pożyczka będzie nieoprocentowana 
na okres jednego roku, czyli spłata w roku 2016. 
 
Jeśli chodzi o zwiększenie dochodów, to znaczącą pozycją jest 15,5 miliona 
złotych, tj. zamiana nieruchomości pomiędzy gminą a osobami fizycznymi oraz 
dwoma deweloperami tj. Inwesting SA oraz Allcon Sp. z o.o. a w zamian za to 
miasto otrzyma około 97 lokali mieszkalnych. Lokale mieszkalne będą 
przeznaczone dla osób oczekujących  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 

Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2015 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 408 + 
autopoprawka. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 408 wraz z 
autopoprawką – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 15-
13/146/134/2015 
 

PUNKT – 3 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji 
społecznych projektu Programów Operacyjnych do dokumentu „Gdańsk 
2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta – druk nr 405. Oryginał projektu uchwały - 
druk nr 405 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 
września 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.405.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Katarzyna Drozd-Wiśniewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 405 powiedziała 
m.in., że projekt uchwały stanowi przeprowadzenie konsultacji społecznych 
projektu Programów Operacyjnych do dokumentu „Gdańsk 2030 Plus Strategia 
Rozwoju Miasta. Celem konsultacji będzie umożliwienie wyrażania opinii 
zgłaszanych odnośnie zakresu tego dokumentu. Konsultacje zmierzmy 
rozpocząć 21 października 2015 roku i trwać będą do 15 listopada 2015 roku. W 
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konsultacjach będą mogły uczestniczyć mieszkańcy miasta Gdańska oraz 
podmioty społeczne z siedzibą na obszarze miasta Gdańska. Konsultacje będą 
na formularzach, które będzie można przesłać droga elektroniczną lub złożyć 
w siedzibie Urzędu Miejskiego. Dodatkowo planujemy również jedno spotkanie 
warsztatowe z mieszkańcami, którzy będą mogli bezpośrednio zgłosić uwagi i z 
nami porozmawiać. Górną granicę środków przeznaczonych na konsultacje 
oszacowaliśmy na 15 tysięcy złotych i w całości zostaną pokryte ze środków 
budżetu miasta Gdańska. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 

uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta 

Gdańska konsultacji społecznych projektu Programów Operacyjnych do dokumentu 

„Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta” – druk nr 405 + autopoprawka. 

 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 405 wraz z 
autopoprawką. Opinia Nr 15-13/147/135/2015 
 
 

PUNKT – 3.1. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w 
sprawie przygotowania projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i 
warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i 
urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 
jakościowych oraz rodzajów materiałów budowalnych, z jakich mogą być 
wykonane na terenie Miasta Gdańska - druk nr 410. Oryginał projektu uchwały 
- druk nr 410 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 
września 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.410.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dariusz Słodkowski, Przedstawiciel Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 410 powiedział 
m.in., że projekt uchwały dotyczy wdrożenia ustawy „krajobrazowej”. Ten 
tytuł projektu uchwały, który ma cztery linijki jest zapisem wynikającym z 
ustawy. Projekt uchwały ma na celu przygotowanie do wprowadzenia ustawy 
„krajobrazowej” na terenie miasta Gdańska. Jest to formuła bardzo podobna 
do miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, gdzie najpierw 
przystępuje się do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania a 
następnie uchwala. Również tutaj, żeby takie zasady i warunki sytuowania 
reklam na terenie miasta Gdańska określić i przyjąć, wcześniej trzeba przyjąć 
uchwałę intencyjną.  
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Co jeszcze mogę dodać? Fakt, że w ślad za przyjęciem przez Państwa uchwały 
Pan Prezydent powoła zespół, który będzie te zapisy przygotowywał. Nie 
spieszymy się, natomiast dajemy sobie jakiś czas, żeby te zasady dla miasta 
Gdańska przygotować. Jesteśmy jednym z pierwszych miast w Polsce, jeśli nie 
pierwszym, które przystępuje do sporządzania zasad. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Osobiście cieszę się, że powstanie ten zespół. Myślę, że będą 
to fachowcy, którzy mają wiedzę w tym zakresie i podejdą do tego rzetelnie.  
Czytając ten projekt mam pytanie, czy np. o płot, z jakiego rodzaju materiału 
ma być zrobiony i jaki ma być kolor też musimy się pytać? 
 
Pan Dariusz Słodkowski, Przedstawiciel Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Panie Przewodniczący. Już dzisiaj są plany zagospodarowania przestrzennego, 
w niektórych kartach są zapisy dotyczące rodzajów ogrodzenia. Jeśli nie są one 
warunkowane m.p.z.p., to na obszarach objętych rejestrem zabytków ustala 
ich sposób Konserwator Zabytków. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie mówię o miejscach wpisanych do rejestru zabytków, myślę o dzielnicach 
poza tym rejonem.  
 
Pan Dariusz Słodkowski, Przedstawiciel Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Taki zapis został wprowadzony przez Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju 
Regionalnego. Możliwości na pewnych obszarach miasta, a właściwie zakazy 
sytuowania ogrodzeń, które sprawiałyby, że osiedla są grodzone. Bardzo 
popularny przykład na terenie miasta Gdańska to osiedle „Cztery Żagle”, gdzie 
to na jednym z popularnych ciągów pieszych, do przystanków komunikacji 
publicznej został postawiony przez dewelopera płot i zgodnie z prawem to 
sprawiło, że mieszkańcy muszą pokonywać dodatkową drogę. Myślę, że chodzi 
tutaj o przeciwdziałanie takim eksperymentom, lokalizowaniu na terenach 
zurbanizowanych ogrodzeń, które z dość powszechną krytyką się spotykały, 
czyli odlewów betonowych udających płot.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Myślę, żeby Pan powiedział,  dlaczego taki ukłon, że jest to uchwała o uchwale. 
Skąd ten ukłon? Przecież można było wypracować te zasady i zaproponować 
projekt uchwały już w wypracowanym kształcie.  
 
Pan Dariusz Słodkowski, Przedstawiciel Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Taki jest wymóg ustawy, a właściwie pewnego trybu, w którym ustawa była 
przyjmowana na wstępie, bo przy pisaniu ustawy zakładano, że ustalenia 
dotyczące reklam będą obywały się na poziomie zmian przyspieszonego trybu 
zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Później 
ustawodawca zorientował się, że nie jest to najlepszy tryb, dlatego, że on w 
przypadku np. gminy miasta Gdańska oznaczałby zmianę kilkuset planów 
zagospodarowania przestrzennego. Zajęłoby to zapewne kilka lat, i w związku 
z tym przyjęto taką specyficzną formułę prawną, którą będzie studium, później 
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będzie uchwała w sprawie organizacji reklam, a potem plany zagospodarowania 
przestrzennego. Niestety ustawodawca nie porządkuje w ten sposób systemu 
prawnego, niemniej będzie to dla Wydziału Architektury pewnym wyzwaniem 
jak wydać wyciąg z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, w 
którym pewne zapisy są skreślone mocą uchwały o zasadach a przecież nie 
zostały skreślone przez Radę Gminy, bo karta dla danego terenu jest przecież 
zapisem dla miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Rozumiem, że te zasady będą obowiązywały nie tylko deweloperów, ale 
wszystkich, tych, co mają małe przedsiębiorstwa, małe sklepy i będą musiały 
wymieniać swoje nośniki reklamowe, gdzie niektórzy cudem wiążą koniec z 
końcem, i te przepisy też będą ich dotyczyły? 
 
Pan Dariusz Słodkowski, Przedstawiciel Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Ustawodawca, dlatego to przewidział, żeby w toku dyskusji Prezydent, była 
konferencja prezydenta Grzelaka, gdzie zapowiedział, że będzie zaproszona do 
dyskusji nie tylko branża reklamowa, ale i przedsiębiorcy, jak i podmioty 
skupiające przedsiębiorców żeby te głosy zostały przedstawione, i myślę, że 
pan prezydent jednak w swojej mądrości nie odważy się na pomysł, że 
należałoby w skali miasta wymienić tysięcy nośników reklamowych przez równe 
podmioty. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Szanowni Państwo. Na razie to jest zgoda na wypracowanie tych zasad, a jakie 
to będą zasady, to przekonamy się, gdy będzie złożony do Rady Miasta Gdańska 
projekt w tym zakresie, a teraz to jest zgoda na przygotowanie takiej uchwały.  
 
Pan Dariusz Słodkowski, Przedstawiciel Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Proszę też pamiętać, ze przedsiębiorca z mocy ustawy o działalności 
gospodarczej ma obowiązek, które czasem nie wykonuje, tj. informowania o 
swojej działalności gospodarczej. Natomiast, a jego informacja o jakiejś 
działalności odbywa się na różnym obszarze miasta w różny sposób. My 
przyjmujemy w zapisach reklamowych, że szyld może mieć np. 3 m2, a są tacy 
przedsiębiorcy, że szyld jest większy od elewacji budynku, a to w sposób istotny 
wpływa w pewnych obszarach miasta na estetykę miasta, a z drugiej strony 
trzeba dążyć do tego, żeby przedsiębiorcy informowali o swojej działalności w 
sposób …. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Dzisiaj jest tak jak mówiłem przed chwilą, to jest uchwała 
wyrażająca zgodę na wypracowanie tych zasad.  
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Będzie to uchwała porządkująca naszą przestrzeń publiczną. Sami widzimy jak 
teraz ta przestrzeń samowolnie jest zaśmiecana przez różnego rodzaju szyldy, 
reklamy, płoty itd. przez bezmyślną działalność, nie tylko przedsiębiorców, ale 
też innych użytkowników przestrzeni. Sam jestem przedsiębiorcą i uważam, że 
poziom nasycenia naszego miasta, w ogóle polskich miast bałaganem 
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reklamowym jest niesamowity i myślę, że trzeba stworzyć jakieś ramy, dlatego, 
żeby to uporządkować, żeby zwiększyć estetykę miasta ku naszej wspólnej 
radości. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Chciałem potwierdzić to, co mówił radny Stybor, że to dotyczy tego, żebyśmy 
uporządkowali rzeczy, które bardzo często śmiecą miasto, które psują estetykę, 
zwłaszcza w tych dzielnicach, które uważamy za bardziej prestiżowe, które są 
istotne z punktu widzenia turystycznego, i jestem pewien, że to, co zostanie 
przygotowane, jako już taka główna uchwała będzie ważne pod tym kątem a 
nie pod kątem właśnie tego, żeby każda osoba, która stawia płot w swoim 
domu, żeby musiała wypełniać jakieś konkretne normy i tego typu rzeczy. Jest 
to istotne z punktu widzenia reklam i tego, co nazywamy właśnie miastem.  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Myśmy zwracali uwagę już przy uchwale dotyczącej studium zagospodarowania 
przestrzennego. Czy ta uchwała, która będzie przygotowywana będzie mogła 
wpływać, czy wywierać jakikolwiek wpływ na to jak deweloperzy swoje osiedle, 
nie wiem np., w jakiej kolorystyce utrzymują, bo np. na Głównym mieście to 
wygląda fatalnie w tej chwili, bo na podstawie koloru elewacji budynków można 
odtworzyć dawne granice działek. Deweloper kupuje jedną działkę, wszystko 
jest w tej samej tonacji, tej samej kolorystyce, potem obok jest miedza, za 
miedzą kolejny deweloper i dokładnie jest to samo. Czy ta uchwała będzie 
informowała, w jaki sposób wpływać właśnie na podejście deweloperów do 
kształtowania przestrzeni wspólnej? 
 
Pan Dariusz Słodkowski, Przedstawiciel Zarządu Dróg i Zieleni w 
Gdańsku 
Niestety sejm obecnej kadencji nie dokończył prac nad kodeksem budowalnym. 
Była zakładana mała zmiana prawa budowlanego i ustawa o zagospodarowaniu 
przestrzennym, natomiast myślenie ustawodawcy szło w tym kierunku, że 
krajobraz, z którego korzystamy nie jest spadkiem po naszych dziadkach, tylko 
jest pożyczką naszych wnuków i mniej więcej w tym duchu mam nadzieje te 
rozmowy będą przebiegały, żeby ten krajobraz, który dzisiaj otrzymaliśmy, 
żeby tej krajobraz zostawić w stanie nie gorszym niż otrzymaliśmy, a należy 
zauważyć, że w okresie ostatnich 20 lat estetyka miasta dramatycznie się 
obniżyła. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Zamykam dyskusję, przechodzimy o głosowania.   
 
 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przygotowania projektu uchwały w 
sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania obiektów małej 
architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, 
ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów 
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budowalnych, z jakich mogą być wykonane na terenie Miasta Gdańska - druk 
nr 410. 
 

Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za- jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 410. Opinia Nr 15-
13/148/136/2015 

 
PUNKT – 3.2. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniająca uchwałę RMG w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat 
dodatkowych i opłat manipulacyjnych - druk nr 412. Oryginał projektu uchwały 

- druk nr 412 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 
września 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.412.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 412 powiedział 
m.in., że projekt uchwały jest wynikiem wniosku burmistrza miasta Pruszcz 
Gdański, który poprosił o zorganizowanie linii nr 107. Linii wewnętrznej w 
Pruszczu Gdańskim, około 30 km długości. Na początek zaplanowano 30 tysięcy 
wozokilometrów, i zgodnie z decyzją burmistrza miasta Pruszcz Gdański obsługa 
tej linii ma być darmowa. Stąd wprowadzamy naszą uchwałę, ponieważ my 
jesteśmy na podstawie porozumienia gminnego z Pruszczem Gdańskim 
organizatorem transportu publicznego i nam powierzono zasady taryfowe, jako 
Radzie Miasta Gdańska stąd uprawnienie do bezpłatnego przejazdu na linii 107, 
która jest wewnętrzną linią Pruszcza Gdańskiego i musi być przedmiotem 
uchwały Rady Miasta Gdańska. Prosimy o pozytywną opinię do projektu 
uchwały. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę RMG w sprawie ustalenia 
zasad taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu 
zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych - 
druk nr 412. 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 412. Opinia Nr 15-
13/149/137/2015 
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PUNKT – 4.1. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego 
użyczenia lokalu użytkowego, zlokalizowanego przy ul. Waryńskiego 45/45A 
i ul. Słomianej 2 w Gdańsku.  
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., że Towarzystwo korzysta 
z dwóch lokali, przy ul. Waryńskiego, o powierzchni 144 m2 i przy ul. Słomianej, 
o powierzchni 342 m2. Korzysta z tych lokali na zasadzie użyczenia od 2 maja 
2012 roku, i od 25 czerwca 2012 roku. Stowarzyszenie jest organizacją 
pozarządową, działa od wielu lat w Gdańsku. Prowadzi wiele projektów, 
głownie z obszaru uzależnień. Aktywnie włącza się we wszystkie działania na 
rzecz miasta Gdańska. Prosi o kolejne użyczenie na okres do 5 lat. Pismo 
WGK.II.7152.1.119.2015.JM.239484 z dnia 21.09.2015r. stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Dlaczego mają dwa lokale, potrzebne są im obydwa? Jakieś terapie tam 
prowadzą? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Obydwa lokale mają zagospodarowane i przystosowane do ich działalności. 
Terapie też prowadzą. Prowadzą specjalistyczną pomoc terapeutyczną dla 
dzieci i młodzieży, głównie uzależnień od narkotyków. Towarzystwo kiedyś 
działało na terenie Oliwy przy Al. Grunwaldzkiej, ale ten lokal musieli opuścić, 
stąd też zamiennie dostali lokal przy ul. Słomianej i aktywnie w tym lokalu 
działają. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego użyczenia lokali 
użytkowych, zlokalizowanych przy ul. Waryńskiego 45/45A i ul Słomianej 2 
w Gdańsku - na rzecz Towarzystwa Profilaktyki Środowiskowej „MROWISKO” 
- na okres do 5 lat. 
 

Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
wniosek w sprawie dalszego użyczenia lokali użytkowych, zlokalizowanych 
przy ul. Waryńskiego 45/45A o pow. użytkowej 144,98 m2 i przy ul. Słomianej 
2, o pow. użytkowej 342,72 m2 - na rzecz Towarzystwa Profilaktyki 
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Środowiskowej „MROWISKO” - na okres do 5 lat. Opinia Nr 15-
13/150/138/2015 

 
PUNKT – 4.2. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego 
użyczenia lokalu użytkowego, zlokalizowanego przy ul. Brzozowej 3B w 
Gdańsku. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., że Stowarzyszenie Gdański 
Klub Fantastyki korzysta z lokalu o powierzchni prawie 56 m2 od 1 września 2012 
roku. Klub wykorzystał 4 lata użyczenia i wnosimy o przedłużenie użyczenia o 
kolejny rok. Jest to organizacja użytku publicznego. Jakkolwiek może się 
dziwnie wydawać, że GKF m małe zainteresowanie, to wręcz przeciwnie. Ściąga 
młodzież i aktywnie działa. Ten wniosek ma pozytywną rekomendację Wydziału 
Rozwoju Społecznego Pismo WGK.II.7152.1.116.2015.MZ.236474 z dnia 
11.09.2015r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego użyczenia lokalu 
użytkowego, zlokalizowanego przy ul. Brzozowej 3B w Gdańsku - na rzecz 
Stowarzyszenia Gdański Klub Fantastyki - na okres jednego roku. 
 

Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
wniosek w sprawie dalszego użyczenia lokalu użytkowego, zlokalizowanego 
przy ul. Brzozowej 3B o pow. użytkowej 55,98 m2 - na rzecz Stowarzyszenia 
Gdański Klub Fantastyki - na okres jednego roku. Opinia Nr 15-
13/151/139/2015 
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PUNKT – 4.3. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Waryńskiego 44A w Gdańsku.  
 
Pismo WGK-II.7123.1.111.2014.AW.239533 z dnia 21.09. 2015r. wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
  
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 
PUNKT – 4.4. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Słowackiego 42 w Gdańsku.  
Pismo WGK-II.7123.1.126.2014.AW.239507 z dnia 21.09. 2015r. wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

PUNKT – 4.5. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie przyznania 
prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności umieszczonej 
w wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu 
socjalnego.   
Pismo WGK-II.7140.1.27.2007.JH.240138z dnia 21.09.2015r. wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 

 
PUNKT – 4.6. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie przyznania 
prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności umieszczonej 
w wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu 
socjalnego.  

 
Pismo WGK-II.7140.1.842.2014.JH.240142 z dnia 21.09.2015r. wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
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PUNKT – 5 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Do Komisji zwrócił się Pan Piotr Kowalczuk, Zastępca Prezydenta, żeby Komisja 
wytypowała swojego przedstawiciela do Zespołu Bezpieczeństwa 
Ekonomicznego i Wsparcia Osób Zadłużonych. Zespół ten będzie powołany przez 
Pana Prezydenta Adamowicza. Proponuję do tego zespołu Panią Radną Annę 
Kołakowską. 
Pismo Nr WRS.VI.0003.AG-S.2015.53.1-42015.EG-218533 z dnia 
26.08.2015 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Często wyjeżdżam, i jestem poza Gdańskiem  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ten zespół nie będzie się często zbierał. Pierwsze posiedzenie jest 5 
października, a jak będzie trzeba to będziemy wspomagali Panią Radną. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Pani Radna będzie reprezentowała godnie interesy tych osób, które potrzebują 
tego wsparcia. 

 
Ustalenia Komisji: 
Komisja jednogłośnie – 7 głosami za wytypowała radną Annę Kołakowską, jako 
przedstawiciela Komisji do składu Zespołu Bezpieczeństwa Ekonomicznego i 
Wsparcia Osób Zadłużonych. Pismo BRMG-KPGiM-III-0012.13-
20.2015.EWD.242281 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze strony członków 
Komisji. Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. Zamykam 
posiedzenie.  Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17:10. 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 


